
Tanker fra en nyetableret iværksætter 

Der har været mange overvejelser om evt. igen at blive selvstændig. Er det det værd – al den bureaukrati, 

indberetning og en følelse af, at det offentlige fra dag 1 kigger på en som svindler. 

For man har følelsen af, at skat, kommune, FVST og øvrige offentlige myndigheder nærmest pr. kulance 

dømmer en til at være svindler eller bedrager, når man forsøger at stable noget på benene. 

(Jeg kan oplyse, at det ikke er første gang, at jeg starter et projekt op – jeg har således været selvstændig 

før…… dog i en helt anden branche). 

Man knokler r….. ud af bukserne – bruger oceaner af tid til alle de ting, som følger med, når man etablerer 

sig. Oven i det kommer der en masse komplekse regler omkring momsindberetning, skat/årsopgørelser og i 

mit tilfælde også indberetning til FVST m.v. 

Men gør man det rigtigt ?? For der er godt nok mange regler……. 

Og gør man det lidt forkert – så bliver man hurtigt stemplet som svindler eller bedrager – selvom om man 

forsøger at gøre det efter bedste evne. 

Intentionerne fra eksempelvis skats side er måske rimelige – når de tilbyder et kursus/informationsmøde 

omkring alle de aspekter, som der er ved nyetablering – men at man kun kan tilmelde til et af 3 kurser i hhv. 

København, Odense eller Århus – og midt på formiddagen.  

For mit vedkommende vil jeg meget gerne deltage – men da mit firma er et bijob – og kurset er i 

arbejdstiden – kan jeg ikke tage fri til at rive en hel dag ud af kalenderen, fordi jeg logistisk ikke lige bor i en 

af disse byer…..  

Som følge deraf kan jeg ikke deltage. 

Så jeg kommer nok til at overtræde nogle regler/procedurer/retningslinier hen ad vejen – så kald mig bare 

forbryder, fordi jeg ikke lige har tid i dagstimerne, hvor skat afholder kurset. 

Kan Skat ikke arbejde efter kl. 16 ?? – så man kan deltage – og give flere muligheder en éen dato i éen 

by…… ?? Kan man ikke lige den dato i den by – så er det dobbelt så langt eller broafgift includeret….  

Det er mig som betaler Skats medarbejders løn……… skal Skat så ikke være til for mig – og ikke omvendt ?? 

En lille ekstra information : 

Nu har jeg slået firmaet i gang for et par måneder siden – men stod jeg for at skulle starte i dag – og fik en 

melding ala den, som skatteminister Benny Engelbrecht har givet omkring stramninger overfor 

iværksættere – så havde jeg IKKE slået firmaet i gang…… 

Jeg har ikke noget at skjule – jeg vil gerne gøre det korrekt – er lidt akkuratessens mand – ordnung muss 

sein – betale den moms og skat man skal, sørge for de indberetninger, som systemet kræver - men med alle 

de regler, forordninger, indberetninger, anmeldelser o.s.v. – jeg bliver nok ”kriminel” hen af vejen i 

bestræbelserne på at gøre det rigtigt. 

Og så er det ikke det værd……. 
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Man kommer til at bruge alt for meget tid på bureaukrati og indberetninger – i stedet for at skabe 

omsætning og måske hurtigere udvikle firmaet og få flere ansatte – til gavn for samfundet – de arbejdsløse 

og statens skatteindtægter. 


